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REVISTA PRESEI 
 

 Protestul traximetriştilor blochează astăzi Capitala. Transportatorii ies în stradă, în ziua moţiunii de cenzură, 
faţă de proiectul de lege pentru „ridesharing”/ 800 de maşini, aşteptate în Piaţa Constituţiei 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (C.O.T.A.R.) a anunţat că protestează marţi, 
cu 800 de maşini, în Piaţa Constituţiei, faţă de proiectul de lege pentru „ridesharing". 
Transportatorii autorizaţi vor ieşi din nou în stradă, cu 800 de maşini, în Piaţa Constituţiei, marţi, 18 iunie, între 
orele 9.00-15.00, împotriva proiectului de lege pentru aşa-zisul „ridesharing” , despre care spun că e o formă 
mascată de a face concurenţă neloială taximetriştilor, cu nerespectarea mai multor legi în vigoare. 
"Proiectul de lege pentru care au făcut lobby companiile care pretind că fac „ridesharing” sau că „revoluţionează” 
transportul de persoane, prin încălcarea legilor va genera discriminări grave şi nelegale, deşi mai mulţi miniştri au 
promis că nu vor lăsa să se întâmple acest lucru. Practic, aceeaşi activitate – cea de transport rutier de persoane, 
în regim de taxi - se doreşte a fi reglementată prin două legi diferite: una pentru cei cu maşini galbene, 
inscripţionate, care-i obligă pe taximetrişti să respecte foarte multe reguli şi să plătească multe taxe, iar cealaltă 
pentru oricine vrea să facă aceeaşi activitate, dar fără niciun fel de restricţie, nici măcar din punct de vedere al 
fiscalizării. Cam aşa s-ar traduce legea pentru „ridesharing” - adică o altă activitate de taximetrie, denumită 
impropriu altfel", se arată într-un comunicat de presă al Confederaţiei Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi 
din România (C.O.T.A.R.), remis luni MEDIAFAX. 
Transportatorii mai cer autorităţilor să respecte legea şi în privinţa traficului de influenţă, "pentru că vedem cum 
se face lobby, fără niciun fel de problemă pentru cei care deja declară oficial – având funcţii publice importante - 
că intervin în influenţarea Legiuitorului, în favoarea firmelor beneficiare de schimbarea legislaţiei". 
„De fapt, unii rămân sub un control strict al organelor abilitate, atât din punct de vedere fiscal, cât şi din cel al 
controlului, pe când ceilalţi vor fi beneficiarii paradisului fiscal creat special pentru ei. Prin acest proiect se pare că 
nu se mai urmăreşte descongestionarea traficului, nu se doreşte reducerea poluării, nu se doreşte ca toate 
societăţile comerciale să fie fiscalizate şi controlate de organele abilitate, nu mai este proritară siguranţa 
cetăţeanului în trafic. Peste tot în UE, traficul urban este corelat în funcţie de câte mijlosce de transport în comun 
sunt – autobuze, tramvaie, taxiuri, etc. Nu pot fi lăsate marile oraşe la cheremul unor companii care fac activităţi 
după bunul lor plac”, a transmis Tudorel Pesteleu, preşedintele COTAR-Filiala Timiş. 
Potrivit sursei citate, noul proiect de OUG pentru Uber, Clever go şi Taxify (Bolt) nu mai prevede ca maşinile să nu 
fie mai vechi de cinci ani, vechimea fiind crescută la 15 ani. Se va accepta achitarea cursei conform calculelor 
platformei, prin GPS, fără a fi verficată metrologic – ceea ce nu va fi valabil pentru taxiuri, arată transportatorii, 
care precizează că se va admite tariful dinamic, ceea ce înseammnă că la orele de maximă aglomeraţie ar putea 
depăşi 30 lei/km, aşa cum au declarat chiar reprezentanţii Uber. 
În continuare, transportatorii acuză că profitul direct al companiilor care pretind că fac „ridesharing” va fi de 25 % 
în conturi din afara ţării, iar TVA-ul plătit pentru sumele încasate va fi de numai 9 % , cu toate că transportul se 
exercită pe teritoriul României. 
"Prin acest proiect, Guvernul ne asigură că ştia că de 4 ani aceste companii fraudează bugetul de stat , încasând 
venituri ilicite. Pentru a muta atenţia tuturor de la adevărata schimbare pe care o va aduce acest OUG pentru care 
s-a făcut foarte mult lobby, s-a lansat, la finalul săptămânii trecute, ştirea falsă conform căreia taximetriştii vor 
protesta marţi împotriva trotinetelor electrice – ştire falsă preluată chiar de cele mai mari posturi TV din ţară. 
Aceasta este doar o altă manipulare specifică celor care până astăzi au demonizat breasla taximetriştilor, pe toate 
căile şi prin toate mijloacele, cu scopul de a-şi câştiga publicul de partea lor, cu orice preţ", potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noua moţiune de cenzură pentru demiterea Guvernului Dăncilă, votată astăzi în Parlament/ PSD a anunţat că 
va asigura cvorumul 
Camera Deputaţilor şi Senatul vor dezbate şi vota, marţi, în plen reunit de la ora 14.00, moţiunea de cenzură prin 
care partidele de opoziţie vor demiterea Guvernului Dăncilă. PSD a anunţat că va asigura cvorumul de şedinţă, 
însă nu va vota moţiunea. 
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Potrivit procedurii parlamentare, o moţiune de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 
deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. 
Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor, în acest caz 
233 de voturi, în contextul în care Parlamentul are un număr total de 465 de senatori şi deputaţi. 
PNL, USR, PMP, Pro România şi UDMR au anunţat că vor susţine demersul. Preşedintele PNL Ludovic Orban a 
afirmat, joi, că până la acel moment doar 215 parlamentari au anunţat că vor susţine moţiunea de cenzură. 
În schimb, purtătorul de cuvânt al PSD, Mihai Fifor, a declarat, luni, că nu are emoţii şi că PSD va asigura cvorumul 
de şedinţă, însă nu va vota moţiunea de cenzură în plen. 
În ceea ce priveşte ALDE, parlamentarii partidului nu vor vota la moţiunea de cenzură, a anunţat liderul grupului 
senatorilor ALDE Daniel Zamfir. El a adăugat, miercuri, că urmează să fie stabilită o strategie la vot a 
parlamentarilor formaţiunii. 
De altfel, premierul Viorica Dăncilă a declarat, la finalul şedinţei Comitetului Executiv al PSD de săptămâna 
trecută, că le-a transmis colegilor că cei care vor vota la moţiunea de cenzură riscă să fie excluşi din partid de 
către organizaţiile din care provin. 
Moţiunea de cenzură la adresa Cabinetului Dăncilă a fost depusă şi citită miercuri, în plenul reunit al Camerei 
Deputaţilor şi Senatului. 
Textul moţiunii de cenzură face referire la eşecul organizării alegerilor, situaţia din Valea Uzului, dar şi încercările 
repetate de emitere a ordonanţelor de urgenţă pe justiţie. 
"Duminică, 26 mai 2019, românii au votat într-un mod covârşitor cea mai legitimă moţiune de cenzură împotriva 
celei mai toxice guvernări din ultimii 30 de ani! În 26 mai, românii au spus un DA categoric pentru o Românie 
normală şi un NU categoric discursului şi acţiunilor anti-europene şi anti-justiţie ale PSD! Sancţiunea împotriva 
PSD şi împotriva Guvernului vine direct de la cetăţeni, care au spus răspicat că nu mai vor un guvern incapabil să 
ducă ţara spre bine şi care are o singură prioritate făţişă – atacurile permanente la adresa justiţiei. 
În doi ani şi jumătate, PSD şi ALDE au dezbinat o ţară întreagă, au distrus rolul instituţiilor fundamentale, au 
mutilat legi importante, au compromis şansa de a moderniza ţara şi au atentat constant la bazele democraţiei 
româneşti şi ale statului de drept! În 26 mai 2019, PSD a reuşit să ne unească pe toţi, pe cei de acasă şi din 
străinătate, ca să ne salvăm ţara din mâinile PSD şi am reuşit!", se arată în textul moţiunii. 
Moţiunea PNL, sub numele "Guvernul Dăncilă trebuie demis! Fără OUG-uri, fără parole de acces şi fără cozi la 
vot!", are un mesaj adresat direct premierului. 
"Doamnă prim-ministru, Rolul dumneavoastră s-a încheiat! Nu mai aveţi niciun motiv şi niciun rost să mai 
rămâneţi prim-ministru. Puteţi pleca liniştită acasă, pentru că cetăţenii români v-au luat un bilet doar dus. Plecaţi, 
dar nu înainte să răspundeţi politic pentru atentatul la drepturile fundamentale pe care, împreună cu Teodor 
Meleşcanu şi Carmen Dan, l-aţi condus împotriva a milioane de români din diaspora. Acţiunile dumneavoastră din 
ziua votului nu trebuie să atragă doar răspunderea politică, adică demiterea din funcţia de prim-ministru, ci şi 
răspunderea legală! V-am avertizat de mai multe ori că, indiferent cine vă presează şi vă împinge la acţiuni ilegale 
şi anti-naţionale, cea care va răspunde legal sunteţi dumneavoastră", arată partidele de opoziţie în textul moţiunii 
de cenzură. 
Liderii Opoziţiei sunt de părere că Executivul Dăncilă trebuie demis pentru că în jurul lui sunt baroni locali care îşi 
doresc în continuare ordonanţe favorabile pe justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Programul politic al PSD: Noi măsuri pentru creşterea investiţiilor, aderarea la euro şi Schengen 
Victor Negrescu, desemnat de PSD să lucreze la proiectul pentru programul politic, propune mai multe idei pe 
care formaţiunea să şi le asume la Congresul din 29 iunie, cum ar fi noi măsuri pentru creşterea investiţiilor, 
revenirea la discursul pro-european, aderarea la euro şi intrarea în Schengen. 
Documentul cu propunerile are 15 pagini, fiind discuţii pe marginea ideilor la ultima şedinţă a Biroului Politic 
Naţional şi a Comitetului Executiv al PSD. 
Astfel, la Congresul extraordinar din 29 iunie există intenţia de a fi adoptat un nou proiect politic care ar putea 
include următoarele idei: 
- adaptat tuturor sensibilităţilor politice şi sociale 
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- documentul este centrat pe revenirea la discursul pro-european, dat fiind faptul că PSD a generat consensul de 
la Snagov care a dus România spre NATO şi UE 
- asumarea trecutului de 126 de ani al social-democraţiei româneşti 
- explicarea măsurilor economice (inclusiv creşterile de salarii şi de pensii) şi anunţarea de noi măsuri precum 
creşterea investiţiilor, sprijinul pentru antreprenori, stimularea cercetării 
- anunşarea dorinţei de a avea un nou pact social pentru a stabili împreună cu partenerii sociali noile direcţii 
- lansarea ideii unui acord politic pentru aderarea la euro şi Schengen 
- teme noi: mesaje pentru angajaţii din mediu privat (echilibru viaţă profesională şi viaţă familială sau drepturile 
sociale), o politică mai proactivă pentru protecţia mediului, susţinerea antreprenoriatului, reconcilierea cu 
românii care trăiesc în afara ţării, propuneri pentru creşterea participării tinerilor la viaţa publică. 
„PSD trebuie să vină în faţa cetăţenilor cu un nou proiect politic bazat pe un discurs pro-european, revenirea la 
valorile social democrate europene, un mesaj coerent de stânga bazat pe combaterea inegalităţilor, susţinerea 
unei dezvoltări sustenabile, adaptarea la noile evoluţii tehnologice şi îmbunătăţirea infrastructurii şi a calităţii 
serviciilor în domeniul educaţiei şi sănătăţii. Practic nimeni nu mai trebuie să se simtă lăsat în urmă. Trebuie să 
arătăm că PSD reprezintă acea forţă politică constructivă şi democratică care prin specialiştii săi poate asigura 
dezvoltarea şi modernizarea României!” a explicat, luni pentru MEDIAFAX, Victor Negrescu, desemnat de CEx al 
PSD să lucreze la proiect. 
Organizaţia PES activists România a adoptat, cu unanimitate de voturi, o rezoluţie prin care propune ca PSD să îşi 
reasume identitatea proeuropeană a partidului la Congresul din 29 iunie, potrivit unui comunicat de presă 
transmis de organizaţie. 
Social-democraţii se vor reuni în Congres pe 29 iunie, pentru alegerea preşedintelui, preşedintelui executiv şi a 
secretarului general. Statutul partidului va fi modificat în aceeaşi zi, în sensul alegerii funcţiilor de conducere ale 
PSD prin delegaţi, mergându-se pe acelaşi număr de delegaţi care au fost la Congresul anterior. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PES activists România solicită PSD să îşi reasume identitatea proeuropeană, la Congresul din 29 iunie 
Organizaţia PES activists România a adoptat, cu unanimitate de voturi, o rezoluţie prin care propune ca PSD să îşi 
reasume identitatea proeuropeană a partidului la Congresul din 29 iunie, potrivit unui comunicat de presă 
transmis de organizaţie. 
„Organizaţia PES activists România, reunită sâmbătă 15 iunie în cadrul Adunării Generale, a decis cu unanimitate 
de voturi adoptarea unei rezoluţii prin care propune ca membrii reuniţi la Congresul Partidului Social Democrat 
din 29 iunie să îşi reasume identitatea pro-europeană a partidului, apartenenţa la familia social democrată 
europeană şi să sprijine, fără echivoc, în proiectul politic al partidului, parcursul european al României în deplin 
acord cu valorile europene, criteriile de competenţă şi dorinţa de valorificare a apartenenţei la comunitatea 
europeană”, transmite PES activists România. 
Victor Negrescu a afirmat că PSD trebuie să revină la valorile stângii europene. 
„Stânga românească a dus România spre NATO şi Uniunea Europeană reuşind o Preşedinţie de succes a României 
la Consiliul UE datorită unui efort de pregătire substanţial. Trebuie să fim mândri de această realizare şi să le 
explicăm cetăţenilor cum am sprijinit parcursul european al României. Nu trebuie să ne oprim aici, trebuie să 
revenim la valorile stângii europene şi să redevenim partidul specialiştilor” a susţinut Victor Negrescu, 
reprezentant PES activists România, potrivit comunicatului de presă remis MEDIAFAX. 
Social-democraţii se vor reuni în Congres pe 29 iunie, pentru alegerea preşedintelui, preşedintelui executiv şi a 
secretarului general 
De asemenea, statutul va fi modificat în aceeaşi zi cu Congresul, în sensul alegerii funcţiilor de conducere ale PSD 
prin delegaţi, mergându-se pe acelaşi număr de delegaţi care au fost la Congresul anterior. 
(Sursa: Mediafax) 
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 PSD va avea conferinţe judeţene la Sibiu şi Cluj pentru alegerea conducerii filialelor 
Social-democraţii vor organiza săptămâna aceasta conferinţe extraordinare judeţene la Cluj şi Sibiu, pentru 
alegerea conducerii filialelor au declarat, pentru MEDIAFAX, surse din partid. Interimar la şefia PSD Cluj este Horia 
Nasra, iar la PSD Sibiu ministrul Turismului, Bogdan Trif. 
Conferinţele judeţene vor fi organizate după moţiunea de cenzură, care va fi dezbătută şi votată marţi în plenul 
reunit al Parlamentului, au explicat sursele citate. 
La ultima şedinţă a Comitetului Executiv, joi, social-democraţii au decis să dea posibilitatea ca filialele PSD care au 
preşedinţi interimari să organizeze alegeri pentru şefia organizaţiilor de partid. 
De asemenea, în cele două filiale menţionate vor fi desemnaţi şi delegaţii care urmează să participe la Congresul 
extraordinar din 29 iunie. 
Sursele menţionate au explicat că în perioada următoare toate organizaţiile PSD din ţară trebuie să organizeze 
conferinţe judeţene pentru a-şi desemna delegaţii la Congresul de la finele lunii iunie, deoarece aşa este statutar. 
Conferinţa judeţeană a PSD Cluj va avea loc, sâmbătă dimineaţă. Este destul de probabil ca deputatul PSD Horia 
Nasra, care conduce interimar filiala din Cluj, să fie validat la şefia organizaţiei. 
Filiala PSD Sibiu este condusă interimar de către ministrul Turismului, Bogdan Trif. 
Congresul extraordinar al PSD va avea loc pe 29 iunie, iar social-democraţii vor alege preşedintele, preşedintele 
executiv şi secretarul general al partidului. 
Preşedintele interimar al PSD Viorica Dăncilă a anunţat că vrea că candidez pentru şefia formaţiunii. Partidul va 
modifica în aceeaşi zi şi statutul pentru ca alegerea celor trei funcţii de conducere să fie făcută prin delegaţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gheorghe Stan şi Cristian Deliorga depun, marţi, jurământul la Cotroceni, ca judecători ai CCR 
Gheorghe Stan, fost şef al Secţie de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, şi Cristian Deliorga, fost judecător la 
Curtea de Apel Constanţa, vor depune jurământul, marţi, de la ora 13.00, la Palatul Cotroceni ca judecători ai 
Curţii Constituţionale, informează Administraţia Prezidenţială. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, vineri, decretul de eliberare din funcţia de procuror a lui Gheorghe Stan, 
procuror-şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie, acesta urmând să fie numit la CCR. 
Totodată, şeful statului a semnat, joi, decretul privind eliberarea din funcţia de judecător la Curtea de Apel 
Constanţa a lui Cristian Deliorga cu data de 14 iunie, care este numit la Curtea Constituţională. 
Pe 7 mai, Camera Deputaţilor a votat pentru numirea lui Gheorghe Stan, fost şef al Secţiei de Investigaţie a 
Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), în funcţia de judecător al CCR, în locul lui Ştefan Minea, al cărui mandat expiră pe 
15 iunie. 
În aceeaşi zi, Senatul a votat pentru numirea fostului vicepreşedinte al CSM Cristian Deliorga în funcţia de 
judecător al CCR, propus de PSD. Acesta o va înlocui pe Simona-Maya Teodoroiu la Curtea Constituţională, al cărei 
mandat expiră tot pe 15 iunie. 
De asemenea, Simina Tănăsescu, fost consilier prezidenţial, a depus, marţi, jurământul de învestire în funcţia de 
judecător al Curţii Constituţionale. Aceasta a fost propusă pentru funcţie de şeful statului şi îl înlocuieşte pe Petre 
Lăzăroiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul General al SUA, la Bucureşti. William Barr va avea o întrevedere cu Iohannis la Palatul Cotroceni 
Preşedintele Klaus Iohannis va avea o întrevedere, marţi, la Palatul Cotroceni cu Procurorul General al Statelor 
Unite, William Barr. 
William Barr va avea o întrunire şi cu Vĕra Jourová, comisarul european pentru Justiţie. 
Miercuri se va desfăşura reuniunea ministerială SUA - UE pe Justiţie şi Afaceri Interne, la care vor participa 
comisarul european pentru Justiţie Vĕra Jourová, comisarul european pentru securitate Julian King şi comisarul 
european pentru migraţie şi afaceri interne Dimitris Avramopoulos, conform calendarului comisarilor UE. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Şerban Nicolae: STS nu mai are ce căuta în procesul electoral 
Senatorul PSD Şerban Nicolae a declarat că Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS) „nu mai are ce căuta în 
procesul electoral”, precizând că ar trebui să se revină la formula declaraţiei pe proprie răspundere atunci când 
votezi pe liste suplimentare. 
„Singurul răspuns raţional este că o dată nu partidele fac anchete, cel mult noi putem să facem sesizări, dar cu 
certitudine va trebui să redefinim regulile de votare. Nu, nu am avut numărătoare paralelă. Îmi cereţi să îl întreb 
acum pe Liviu Dragnea de ce nu a realizat numărătoare paralelă? Habar nu am. În schimb, la alegerile următoare 
cu certitudine va trebui să eliminăm acele tablete cât se poate de dubioase. Poate au fost cu bună intenţie, dar 
rezultatele sunt cât se poate de dubioase”, a afirmat Şerban Nicolae, luni seară, la Antena 3. 
Social-democratul a precizat că STS nu mai trebuie să fie implicat în procesul electoral iar acele tablete folosite în 
secţiile de votare la europarlamentarele din 26 mai ar trebui să dispară la următoarele alegeri. 
„STS nu mai are ce să caute în procesul electoral. Am avut alegeri cu participare mult mai numeroasă, cu 
participarea a 10 milioane de români cu drept de vot la alegerile trecute şi nu a fost nevoie de niciun STS şi de 
intervenţia acestor discutabile tablete care ţin totul pe loc. Aş insista să revenim la formula cu angajamentul cu 
declaraţie pe proprie răspundere. Sub regimul sancţiunii penale nu pentru fals, ci pentru infracţiune electorală de 
vot multiplu, falsul şi uzul de fals devin infracţiuni concurente. Cel care vrea să voteze pe listă suplimentară să 
depună în scris hârtie, sub semnătură privată că nu a mai votat în altă parte în ziua respectivă. Şi să ştie că dacă va 
comite o fraudă, poate că cel pentru care o comite îşi va lua funcţia şi va fi foarte bine, dar cel care comite frauda 
merge la puşcărie”, a explicat Nicolae. 
El a adăugat că există destule dovezi care chiar dacă sunt neoficiale indică faptul că la europarlamentare au 
existat fraude. 
„Există suficiente dovezi deocamdată prezentate neoficial, dar categoric imbatabil, în legătură cu fraudele de la 
acest vot, cu 1,5 milioane de oameni care au votat pe listele suplimentare, cu comune care nu au văzut în viaţa lor 
cetăţean străin pe acolo şi s-au trezit cu autocare cu cetăţeni care mureau de dorinţa de a vota la secţia de votare 
din nu ştiu ce sat, ş.a.m.d. Nici pe listele de la Parlamentul European. Sunt că vreo 2.000 de procese verbale unde 
nu se închid cheile, nu se potrivesc cifrele. Aritmetica râde de cei care s-au jucat cu votul cetăţenilor, şi-au bătut 
joc de votul cetăţenilor. Eu nu pot să fac o plângere preventivă, să spun « vedeţi că deşi nu aţi constatat nimic, eu 
cred că veţi constata fraude». Atunci îi las să semneze, să închidă să îmi spună că totul e în regulă. BEC trebuie să 
îşi finalizeze procedura cu toate procesele verbale”, a completat liderul senatorilor PSD. 
Nicolae a dat şi un exemplul unei persoane care a votat în Spania, dar atunci când i-au fost verificate datele din 
buletin s-a dovedit că acesta ar fi votat deja în Ialomiţa, precizând că acesta este un caz asupra căruia a fost 
depusă o plângere penală. 
„Acesta este motivul pentru care nu se va întoarce rezultatul (faptul că europarlamentarii şi-au primit mandatele - 
n.r.). Chiar dacă se va constata o fraudă, vor fi sancţionaţi cei care au fraudat votul. Vă dau un exemplu la două 
secţii diferite şi avem plângere penală pe cazul unui cetăţean care a votat în Spania. Când s-a dus cu buletinul i s-a 
spus «păi, ai votat în Ialomiţa, acum două ore, la 3.500 km depărtare». Şi s-a făcut o plângere penală. Aşteptăm să 
vedem rezultatul”, a conchis Şerban Nicolae. 
Potrivit rezultatelor finale prezentate de BEC, pe 3 iunie, la scrutinul din 26 mai PNL are 2.449.068 de voturi 
valabil exprimate şi a obţinut 10 mandate de europarlamentar, PSD are 2.040.765 de voturi valabil exprimate şi a 
obţinut 9 mandate de europarlamentar, Alianţa 2020 USR-PLUS are 2.028.236 de voturi valabil exprimate şi a 
obţinut 8 mandate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Dezvoltării: 6% din alocarea naţională a Fondului European de Dezvoltare va fi pentru proiecte 
urbane 
Ministrul Dezvoltării Daniel Suciu a declarat, la reuniunea informală a miniştrilor dezvoltării statelor membre ale 
UE la Parlament, că 6% din alocarea naţională a Fondului European de Dezvoltare Regională (FEDR) va fi dedicată 
proiectelor urbane. 
„Avem o bază solidă pentru susţinerea Agendei Urbane, atât din perspectiva finanţării, cât şi a continuităţii 
instrumentelor în sprijinul dezvoltării teritoriale integrate. Noul cadru de reglementare la nivel european va 
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finanţa în continuare dezvoltarea urbană durabilă. Cel puţin 6% din alocarea naţională aferentă Fondului 
European de Dezvoltare Regională per stat membru va fi dedicată proiectelor urbane prin intermediul strategiilor 
de dezvoltare teritorială”, a declarat Daniel Suciu, potrivit unei informării publicate pe site-ul Preşedinţiei 
României la Consiliul Uniunii Europene (UE). 
În cadrul reuniunii informale a fost adoptată Declaraţia de la Bucureşti „Către un cadru comun pentru dezvoltare 
urbană în Uniunea European”, care vizează stabilirea unui acord politic pentru iniţierea activităţilor de dezvoltare 
a unui cadru strategic pentru UE. 
Documentul propune implementarea şi continuarea Agendei Urbane a Uniunii Europene, corelarea cu procesul de 
revizuire a Cartei de la Leipzig şi asigurarea coordonării între diferitele iniţiative din cadrul Agendei Urbane a 
Uniunii Europene. 
Pe durata Preşedinţiei României la Consiliul UE, documentul a fost construit pe baza recomandărilor făcute de 
preşedinţiile anterioare, Estonia-Bulgaria-Austria şi a contribuţiilor transmise de statele membre, instituţiile şi 
organizaţiile europene. 
„Aveam nevoie de o viziune comună, incluzivă şi orientată spre rezultate, de un cadru care să asigure convergenţa 
la nivel european şi să întărească dimensiunea urbană în acord cu importanţa pe care aceasta o deţine pentru o 
guvernare eficientă. Mă bucur că, împreună cu omologii mei din statele membre, am dat un semnal puternic în 
favoarea unei Uniuni Europene al cărei fundament sunt cetăţenii săi. De altfel, la nivelul Ministerului Dezvoltării 
Regionale şi Administraţiei Publice, am urmărit în permanenţă ca, prin demersurile întreprinse în cadrul 
Preşedinţiei României la Consiliul UE, să contribuim la eforturile comune de a sprijini şi promova dimensiunea 
teritorială a politicii de coeziune, în acord cu rolul major pe care aceasta îl are pentru îmbunătăţirea calităţii vieţii 
de zi cu zi a cetăţenilor Uniunii ”, a completat Suciu. 
La reuniune au participat reprezentanţi din Norvegia, Elveţia, Comitetul European al Regiunilor, Consiliul 
Municipalităţilor şi Regiunilor Europene, Consiliul European al Urbaniştilor, Reţeaua Europeană de Cunoştinţe în 
Urbanism, Gruparea Europeană de Cooperare Teritorială, Eurocities, Banca Europeană de Investiţii şi Programul 
de Cooperare Interregională URBACT şi comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petre Daea va prezida la Luxemburg ultimul Consiliu AgriFish, în calitate de preşedinte 
Ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Petre Daea, va conduce marţi, la Luxemburg, lucrările ultimei reuniuni a 
Consiliului Uniunii Europene Agricultură şi Pescuit pe perioada Preşedinţiei române a Consiliului UE. 
Conform unui comunicat al MADR, principalele teme aflate pe agenda Consiliului vizează deliberări legislative 
referitoare la Regulamentul privind Fondul european pentru pescuit şi afaceri maritime (FEAMAP) - Abordare 
generală parţială, precum şi Raportul de progrese asupra Pachetului de reformă a PAC post-2020 (Regulamentul 
privind planurile strategice în domeniul PAC, Regulamentul orizontal,  Regulamentul privind Organizarea Comună 
a Pieţelor produselor agricole - OCP).  
De asemenea, în cadrul Consiliului va avea loc un raport din partea Comisiei asupra situaţiei politicii comune în 
domeniul pescuitului (PCP), această comunicare asigurând cadrul necesar în vederea aplicării principiilor Politicii 
Comune a Pescuitului. În acest context, Comisia va înainta propunerile cotelor de pescuit pentru 2020 în viitoarele 
regulamente şi se vor desfăşura schimburi de opinii despre activităţile de pescuit din 2020. 
"Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene asigură derularea procesului de negociere şi definitivare a 
poziţiei UE pentru armonizarea opiniilor statelor membre ale UE referitoare la oportunităţile de pescuit pentru 
2020", se menţionează în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 George Ciamba va prezida reuniunea Consiliului Afaceri Generale 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, va prezida, marţi, la Luxemburg, ultima reuniune a 
Consiliului Afaceri Generale (CAG) organizată pe durata mandatului Preşedinţiei României la Consiliul UE şi va 
preda, simbolic, calitatea de preşedinte al Consiliului către omologul său finlandez, potrivit agerpres.ro. 
"În timpul celor aproape şase luni de mandat, Preşedinţia română a Consiliului Uniunii Europene, prin formatul 
Consiliul Afaceri Generale, a aprobat dosare cu o importantă semnificaţie pentru cetăţeni. Pe agenda discuţiilor se 
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vor afla teme de interes, precum Cadrul Financiar Multianual 2021-2027. Preşedinţia României la Consiliul Uniunii 
Europene a avut ca obiectiv continuarea negocierilor privind Cadrul Financiar Multianual 2021-2027, care să 
faciliteze elaborarea unei versiuni revizuite a documentului de negociere, bază pentru un schimb de opinii la 
Consiliul European din iunie. În cadrul reuniunii de mâine, Preşedinţia română va prezenta un document de 
negociere revizuit/negobox care să poată fi baza unei decizii ulterioare la nivelul liderilor UE, în această toamnă. 
Preşedinţia română a Consiliului Uniunii Europene a obţinut, pe durata mandatului, închiderea negocierilor 
privind 10 propuneri sectoriale aferente Cadrului Financiar Multianual", afirmă sursa citată. 
În cadrul Consiliului Afaceri Generale se va discuta şi despre pachetul privind Extinderea şi Procesul de Stabilizare 
şi Asociere, una dintre temele la care Preşedinţia României la Consiliul UE a lucrat intens încă de la preluarea 
mandatului, considerând de o importanţă strategică consolidarea rolului regional al Uniunii Europene. 
La reuniunea Consiliului Afaceri Generale de la Luxemburg, miniştrii vor pregăti Consiliul European din 20-21 iunie 
2019. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Congresul Mondial al Federaţiei Internaţionale a Jurnaliştilor a adoptat noua Cartă Globală de Etică şi măsuri 
pentru protecţia jurnalismului 
Al 30-lea Congres al celei mai mari organizaţii a jurnaliştilor din lume, Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor, ce a 
avut loc în perioada 11-14 iunie 2019 la Tunis, Tunisia, a stabilit strategia pentru apărarea drepturilor jurnaliştilor 
şi a libertăţii de exprimare în cele peste 140 de ţări unde IFJ are membri afiliaţi. 
 Este prima dată când congresul a avut loc pe continentul african. Un eveniment pre-congres a dezbătut trei 
aspecte-cheie: viitorul jurnalismului în era digitală (Raport IFJ: jurnaliștii din era digitală); bune practici sindicale 
din întreaga lume; și situația jurnalismului din Orientul Mijlociu după revoluțiile arabe.  
La deschiderea lucrărilor a participat şi preşedintele Tunisiei, Bezi Cayeib Siribi, care a apreciat că ţara sa se află 
pe calea democraţiei în respectarea libertăţii presei, conştientizând rolul important al  mass-mediei  în tranziţia şi 
dezvoltarea democratică în toate aspectele sale. ”Nu este acceptabil ca un jurnalist să fie închis pentru opiniile 
exprimate în cărţi, ziare sau alte mijloace media.” – a declarat acesta. Preşedintele a promis că va “purifica” 
sistemul juridic al ţării sale prin eliminarea prevederilor care pun în pericol libertatea de exprimare a jurnaliştilor. 
După deschiderea oficială a lucrărilor, cei peste 270 de delegaţi prezenţi au participat la un marş pe străzile din 
Tunis în memoria jurnaliştilor ucişi la datorie.  
Delegații au  discutat și adoptat o nouă Cartă Globală de Etică a Jurnaliștilor IFJ, cunoscută și sub numele de 
Declarația de la Bordeaux, adoptată pentru prima oară în anul 1954 de către Congresul Mondial al IFJ şi 
modificată ultima dată în anul 1986. Cele mai recente amendamente iau în considerare media actuală, provocările 
și încurajarea jurnaliștilor să respecte cele mai înalte standarde etice într-un moment în care dezbaterile asupra 
dezinformării sunt înfricoșătoare.  
De asemenea, s-a  dezbătut și aprobat programul de lucru IFJ 2019-2022. Această foaie de parcurs încearcă să 
consolideze poziția IFJ ca glas mondial pentru jurnaliști și jurnalism și să sprijine uniunile membre ale acesteia din 
întreaga lume în misiunea lor de a construi o solidaritate globală:  “Sindicatele trebuie să fie în fruntea luptelor 
pentru a aborda munca precară și abuzurile asupra  drepturilor muncii, lupta împotriva impunității pentru 
crime împotriva jurnaliștilor, integrarea egalității de şanse în mass-media și consolidarea organizațiilor 
regionale ale jurnaliștilor.”  
Au fost adoptate peste 60 de moţiuni privind siguranţa jurnaliștilor, măsuri de combatere a dezinformării, 
condamnarea atacurilor împotriva jurnaliștilor și libertatea presei în numeroase ţări și în apărarea negocierilor 
colective pentru liber profesioniști și pentru drepturile de autor ale jurnaliștilor. 
Delegații la Congresul Mondial al Federației Internaționale a Jurnaliștilor (IFJ) au susținut  propunerea de 
promovare a campaniei IFJ pentru  Convenția ONU privind protecția jurnaliștilor și a profesioniștilor din 
domeniul mass-media. 
Campania a fost lansată ca răspuns la creşterea dramatică a crimelor asupra jurnaliștilor și profesioniștilor din 
domeniul mass-media din întreaga lume, unde  95 de jurnalişti au fost uciși în anul  2018. 
Convenția urmărește să pună capăt acestei situații prin introducerea unor norme obligatorii care să garanteze 
protecția lucrătorilor din domeniul mass-media în special prin abordarea lacunelor din dreptul umanitar (de 
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exemplu, cu privire la riscul neclasificării actului de raportare ca act de război) și luarea în considerare a 
intensificării riscurilor asociate profesiei jurnalistice. 
Propunerea adoptată a mandatat Comitetul administrativ IFJ să încerce să "păstreze principiile  fundamentale 
minime" în timpul negocierii Convenției "cum ar fi obligația de a proteja jurnaliștii împotriva atacurilor asupra 
vieții lor, campaniile de arest arbitrar, violență și intimidare, obligația de a proteja împotriva disparițiilor 
forțate precum și obligațiile de a efectua investigații eficiente cu privire la presupusele interferențe și de ai 
aduce pe făptași în fața justiției.  În contextul conflictelor armate, obligația de a trata lucrătorii din domeniul 
mass-media ca și civilii și de a desfășura operațiuni militare cu diligența necesară." 
Pentru un mandat de 3 ani, delegaţii l-au ales în funcţia de preşedinte pe marocanul  Younes Mjahed, un jurnalist 
cu o experienţă de peste 30 de ani, vicepreşedinte al IFJ în perioada 2013-2019, preşedinte al Consiliului Presei 
din Maroc şi secretar general al Sindicatului Naţional al Jurnaliştilor din Maroc. „Voi lucra pentru consolidarea 
sindicatelor şi acţiunilor sindicatelor şi vom continua ceea  ce am iniţiat în urmă cu 6 ani: să încurajăm propriile 
noastre structuri şi grupurile noastre regionale să fie mai active în consolidarea democraţiei” -  a declarat noul 
preşedinte IFJ.  
În funcţia de vicepreşedinţi au fost aleşi Zuliana  Lainez, din Peru, Timur Shafir, Rusia şi Sabina Inderjit, India. 
Trezorier a fost reales Jim Boumelha, preşedintele Uniunii Jurnaliştilor din Marea Britanie şi Irlanda. De 
asemenea, au fost aleşi cei 16 membri ai Comitetului Executiv IFJ. Secretarul general al IFJ va fi desemnat în prima 
şedinţă a  noului Comitet Executiv.   
La acest important eveniment România a fost reprezentată de preşedintele Federaţiei Cultură şi Mass-Media 
FAIR-MediaSind, Leonard Pădureţ, şi de preşedintele executiv Cristinel Godinac. În cadrul discuţiilor, aceştia au 
prezentat problemele cu care se confruntă lucrătorii din mass-media, cum ar fi  o legislaţie a muncii profund 
nefavorabilă atât salariaţilor, cât şi lucrătorilor independenţi, abuzurile unor angajatori împotriva salariaţilor, 
asaltul clasei politice asupra instituţiilor publice de media, nerespectarea principiilor dialogului social şi altele. 
La capitolul Bune practici, delegaţii români au prezentat proiectele aflate în derulare, printre care Proiectul Live 
Skills pentru formarea profesională al lucrătorilor din sectorul Cultură şi Mass-Media finanţat de Comisia 
Europeană şi realizat în parteneriat cu British Council, precum şi Proiectul ReStart pentru un jurnalism de 
calitate realizat de MediaSind în parteneriat cu Agenţia Naţională de Presă AGERPRES şi principalele universităţi 
din ţară.    
Fondată în anul 1926, Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor este cea mai mare organizaţie a jurnaliştilor, 
reprezentând peste 600 000 de profesionişti media din 187 de organizaţii din peste 140 de ţări.  
(Departament Comunicare FAIR-MediaSind) 
 

 Scandalul de la cimitirul din Valea Uzului | Miting pentru demisia prefectului de Harghita. Unde se va 
desfăşura adunarea 
Partidul Popular Maghiar din Transilvania (PPMT) organizează, marţi, un miting la Miercurea Ciuc, prin care va 
cere demisia prefectului judeţului Harghita. Reprezentanţii PPMT mai solicită ca Cimitirul Valea Uzului să nu fie 
naţionalizat, să rămână în administrarea comunei Sânmartin din judeţul Harghita şi să fie readus la starea iniţială. 
Preşedintele PPMT, Csomortanyi Istvan, a declarat, luni, corespondentului MEDIAFAX, că participanţii la protest 
vor cere demisia prefectului judeţului Harghita şi rămânerea Cimitirului Valea Uzului în administrarea comunei 
Sânmartin, din judeţul Harghita. 
„PPMT organizează marţi, de la ora 18.00, un miting de protest în faţa Prefecturii Harghita din Miercurea Ciuc 
legat de evenimentele de la Valea Uzului. Noi cerem demisia sau demiterea prefectului de Harghita, pentru că nu 
se poate accepta ca o persoană care are atribuţii în apărarea drepturilor judeţului să meargă contra acestora. Este 
evident că interesul judeţului Harghita ar fi ca graniţa judeţului cu Bacăul să nu se schimbe în mod abuziv de 
instituţiile din judeţul vecin. O latură a problemei este asta, mai avem şi altele, iar pentru acestea cerem demisia 
imediată a prefectului şi mai cerem ca Cimitirul Valea Uzului să nu fie naţionalizat şi să rămână în administrarea 
comunei Sânmartin din Harghita şi cimitirul să fie readus la starea iniţială. Vrem ca acele construcţii fără 
autorizaţie să fie refăcute şi să se găsească o soluţie prin care, dacă se doreşte să existe în zonă un cimitir pentru 
eroii români, să fie amplasat conform legii. Vrem ca legea să fi aceeaşi pentru toată lumea”, a spus Csomortanyi. 
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De asemenea, PPMT va organiza în 25 iunie la Oradea un alt miting, un lanţ de rugăciune, în care se va cere 
amplasarea unei statui ecvestre a întemeietorului oraşului, Sfântul Ladislau. 
„Susţinem această doleanţă a comunităţii maghiare din Oradea, mai ales că în ultima perioadă au fost inagurate 
mai multe statui şi credem că ar fi un act de normalitate dacă şi maghiarii ar avea un simbol. Aceasta mai ales 
având în vedere faptul că, după ultimul recensământ, 25% dintre locuitorii din Oradea sunt de etnie maghiară şi 
nu au un simbol sub formă de statuie în piaţa centrală a oraşului”, a subliniat liderul PPMT. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rabla pentru electrocasnice: Noi înscrieri în Programul, începând de astăzi 
Administraţia Fondului pentru Mediu (AFM) anunţă că de marţi, ora 10, se fac noi înscrieri pentru obţinerea unui 
voucher în Programul Rabla pentru Electrocasnice. Prin acest program se pot obţine vouchere de până la 400 de 
lei pentru un televizor, în schimbul altui aparat vechi. 
„Începând de marţi, 18 iunie 2019, ora 10, sumele aferente voucherelor neutilizate în termenul de valabilitate, 
precum şi diferenţele rezultate din modificarea eficienţei energetice a unui echipament aprobat la cererea 
beneficiarului, de la o clasă superioară la o clasă inferioară în cadrul Programului naţional de înlocuire a 
echipamentelor electrice şi electronice uzate cu unele mai performante din punct de vedere energetic (Rabla 
pentru Electrocasnice) vor deveni disponibile pentru noi înscrieri”, se arată într-un comunicat AFM. 
Înscrierile persoanelor fizice se realizează prin intermediul aplicaţiei electronice pe pagina web a Administraţiei 
Fondului pentru Mediu https://solicitant.afm.ro/PF/ 
Finanţarea se va acorda sub formă de vouchere, pentru achiziţionarea de echipamente electrice şi electronice de 
uz casnic, după cum urmează: 
200 lei pentru maşini de spălat rufe cu eficienţa energetică A++; 
300 lei pentru maşini de spălat rufe cu eficienţa energetică A+++; 
300 lei pentru maşini de spălat vase cu eficienţa energetică A++; 
400 lei pentru maşini de spălat vase cu eficienţa energetică A+++; 
400 lei pentru aparate de aer condiţionat, inclusiv aparate de aer condiţionat portabile, cu eficienţa energetică la 
răcire (A+++/ A++); 
300lei pentru categoria frigidere/combine frigorifice/lăzi frigorifice/congelatoare cu eficienţa energetică A++; 
400 lei pentru categoria frigidere/combine frigorifice/lăzi frigorifice/congelatoare cu eficienţa energetică A+++. 
200 lei pentru televizoare cu eficienţa energetică A şi A+; 
400 lei pentru televizoare cu eficienţa energetică A++ şi A+++. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania inregistreaza cea mai mare crestere a costului fortei de munca din Uniunea Europeana 
Costul total al fortei de munca in Romania a inregistrat cea mare crestere din randul statelor membre ale Uniunii 
Europene (UE), in primul trimestru din 2019, comparativ cu perioada similara din 2018, conform datelor publicate 
luni de Oficiul european pentru Statistica (Eurostat). 
Costul orar al fortei de munca a crescut in primele trei luni din acest an cu 2,6% in Uniunea Europeana si cu 2,4% 
in zona euro, comparativ cu perioada similara din 2018. In trimestrul patru din 2018 s-a inregistrat un avans de 
2,8% in UE si de 2,3% in zona euro. 
In primul trimestru din 2019, cel mai semnificativ avans anual a fost raportat in Romania (16,3%) si Bulgaria 
(12,9%), singurul declin fiind in Grecia (minus 0,2%). 
In primul trimestru din 2019, avansul costurilor cu forta de munca in Romania se datoreaza in principal cresterii cu 
23,5% a costului orar al fortei de munca in domeniul non-business. 
Pe sectoare ale economiei, in Romania costul orar cu forta de munca a crescut cu 18,6% in constructii, cu 12,7% in 
industrie si cu 13,5% in servicii.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Romania avea luni cel mai mic pret al energiei din regiune si exporta peste 1000 MW 
Pretul energiei electrice pe piata bursiera spot din Romania este, luni, cel mai mic din regiune, tara noastra 
exportand peste 1.000 de MW, potrivit datelor Transelectrica si OPCOM, analizate de AGERPRES. 
Astfel, in Romania, pretul energiei este de 31,52 euro pe MWh, in timp ce in Ungaria, Slovacia si Cehia, pretul este 
acelasi, respectiv 43,33 euro pe MWh. 
Luni dimineata, principalele surse de producere a energiei in Romania erau cele regenerabile. La ora 7:30, 
energia hidro acoperea 42% din total, 8% sursele eoliene, 1,5% cele fotovolaice si 0,5% biomasa. 
Alte surse erau carbune (22%), nuclear (21%) si hidrocarburi (5%). 
Consumul national era de 5.375 MW, unul relativ redus, fiind o zi libera legal ca urmare a sarbatorii de Rusalii. 
Productia se ridica la 6.530 MW, diferenta de 1.159 MW fiind exportata.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vom avea CARD EUROPEAN de sănătate - CNAS face licitație pentru 2,4 milioane euro 
Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) a lansat o licitaţie de 11,42 milioane lei (2,42 milioane euro), fără 
TVA, pentru achiziţia de servicii de producţie şi distribuţie a cardului european de sănătate, potrivit unui anunţ 
publicat pe platforma online SICAP, conform News.ro. 
CNAS are în vedere încheierea unui ”acord-cadru 36 luni pentru servicii de personalizare, producţie şi distribuţie 
card european de asigurări de sănătate”, potrivit anunţului. 
Criteriul de atribuire este cel mai bun raport calitate – preţ. 
În plus, ofertantul trebuie să facă dovada că a prestat, în ultimii 3 ani, servicii similare în valoare cumulată de cel 
puţin 3 milioane lei, fără TVA. 
Tipul procedurii este licitaţie deschisă. Termenul limită pentru primirea ofertelor sau a cererilor de participare 
este 18 iulie. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Metrou Usor: Primaria Capitalei arunca pe geam banii bucurestenilor, renuntand la o investitie deja inceputa 
Asociatia Metrou Usor cere Primariei Capitalei sa modifice de urgenta proiectul unui pasaj rutier care - construit 
in maniera anuntata - risca sa zadarniceasca definitiv eforturile facute in ultimii ani pentru realizarea unei linii de 
tramvai care sa lege cartierele Pipera si Pantelimon. 
Ideea constructiei unui pasaj rutier suprateran care sa treaca peste intersectia Bulevardelor Doamna Ghica si 
Colentina nu e noua, ci dateaza inca de prin anul 2007. Rand pe rand, primarii Capitalei au tot promis ca vor 
construi pasajul, dar niciunul nu s-a tinut de cuvant. 
Pe 16 mai, insa, actualul primar general al Bucurestiului, Gabriela Firea anunta pe retele de socializare ca - spre 
deosebire de precedentii edili - nu s-a limitat sa promita realizarea pasajului, ci a si dat deja startul proiectului. 
Mai exact, anunta Firea, Compania Municipala de Dezvoltare Durabila SA a intocmit deja un studiu de fezabilitate 
pentru pasaj (de fapt, a revizuit un studiu mai vechi -n.red.), din care reiese ca acesta merita si poate fi construit. 
In consecinta, Firea a decis sa incredinteze Trustului Municipal de Cladiri Metropolitane SA un contract de 
proiectare si executie a unui proiect de modernizare a unei portiuni a Bulevardului Doamna Ghica si de 
constructie a pasajului. Lucrarile ar urma sa dureze 15 luni. 
Bulevardul Doamna Ghica va fi reconfigurat, incepand de la intersectia cu Lacul Tei  si pana la inceperea pasajului, 
inainte de intersectie. 
Pasajul ar urma sa aiba o latime de 16,5 metri (impartita in 4 benzi de circulatie, cate doua pe fiecare sens) si sa 
coste de principiu, circa 28 de milioane de euro. 
La o prima vedere, totul arata bine. Asociatia Metrou Usor transmite insa, ca o examinare mai atenta a proiectului 
scoate la iveala faptul ca acesta are o mare problema: nu prevede realizarea unei linii de tramvai, pe calea de 
rulare. 
Or, acest lucru e de neinteles - sustin specialistii Asociatiei - in conditiile in care pasajul peste intersectia 
bulevardelor Doamna Ghica si Colentina face parte "din Inelul Median al Bucurestiului, un proiect ce are 
dintotdeauna prevazuta si linie de tramvai". 
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In cazul de fata, apreciaza Asociatia, ar fi utila o linie de tramvai care sa traverseze "Soseaua Colentina pe relatia 
Bulevardul Doamna Ghica - Soseaua Petricani/Bd.Pompeiu", legand, practic, cele doua cartiere printr-o ruta 
directa de tramvai. Aceasta ar urma apoi sa continue in sud, spre Titan si Berceni. 
Ideea constructiei acestei rute nu e doar propunerea Asociatiei Metrou Usor, ci e un proiect pe care chiar PMB a 
promis ca il va duce la bun sfarsit, atunci cand si-a asumat prevederile Planului de Mobilitate Urbana 2016-2030 a 
Regiunii Bucuresti-Ilfov, care poate fi consultat integral aici (cu prevederile privind linia la pag. 328): 
Planul de mobilitate durabile Bucuresti-Ilfov 2016 - 2030 
Astazi, Metrou Usor sustine ca linia directa de tramvai merita, in continuare, construita pentru ca: 
- ar degreva traficul din zona Pipera, una dintre cele mai aglomerate zone din Bucuresti, cu efecte benefice pe 
intreaga relatie Pipera - zonele de est/sud-est ale Bucurestiului (cartierele Pantelimon, Titan, respectiv Berceni) 
- ar reduce aglomeratia pe tronsonul de metrou Pipera - Piata Victoriei, cel mai utilizat dintre tronsoanele de 
metrou din Bucuresti. 
In consecinta, "in viziunea membrilor asociatiei, aceasta linie de tramvai (Pipera-Pantelimon - n.red.) conexa 
pasajului ar trebui sa functioneze asemenea deja existentei linii de 'Metrou Usor' 41, adica o linie de tramvai de 
mare capacitate, complet separata de traficul rutier, linie ce permite viteze de deplasare net superioare liniilor 
clasice de tramvai". 
Toate investitiile de pana acum in linia de tramvai ar deveni inutile 
Tot Asociatia Metrou Usor atrage atentia asupra faptului ca, daca va construi pasajul fara spatiu alocat sinelor, 
PMB isi va nesocoti, practic, propriile proiecte anterioare, dar si investitii deja facute pentru pregatirea 
constructiei liniei de tramvai Pipera-Pantelimon: 
"Toate bulevardele de pe traseu (al potentialei linii de tramvai Pipera-Pantelimon - n. red) - Nicolae Grigorescu, 
Chisinau si Doamna Ghica - au rezervat un spatiu pentru o linie de tramvai rapid, separata de trafic. 
Decizia de a nu mai lasa spatiu pentru tramvai in cazul pasajului Doamna Ghica ar 'ingropa' investitiile deja 
realizate pentru celelalte doua pasaje (Nicolae Grigorescu si Baicului-Delfinului, prevazute cu spatiu pentru sine - 
n.red.), ambele neamortizate inca, demonstrand proasta administrare a banilor publici la nivelul PMB si o rea-
vointa in ceea ce priveste aplicarea unor solutii durabile pentru imbunatatirea transportului in comun si reducerea 
numarului de autovehicule personale, cu efecte clare asupra traficului si a poluarii", se arata intr-un comunicat de 
presa al Asociatiei Metrou Usor. 
Intr-un raspuns formulat la solicitarea Asociatiei, PMB sustine, insa, ca nu vede utilitatea unei linii de tramvai pe 
Bulevardul Doamna Ghica. 
"In urma consultarilor avute cu Directia Transporturi impreuna cu specialistii Societatii de Transport Bucuresti, a 
strategiei de reorganizare a liniilor de transport din Bucuresti, s-a concluzinat ca nu rezulta necesitatea unui mijloc 
de transport de mare capacitate (tramvai) pe artera Doamna Ghica", a transmis PMB pentru Asociatia Metrou 
Usor. 
Greu de inteles este, insa, de ce nu construieste PMB strategic, in asa fel incat sa creeze macar conditii pentru 
amenajarea ulterioara, in zona, a unei linii de tramvai, in cazul in care, pe viitor, va fi nevoie de ea. 
La urma urmei, acum cateva zile, invitat la coferinta "The European Strategic Energy Technology Plan", city 
managerul Sorin Chirita sustine ca electrificarea transportului in Capitala este o prioritate pentru echipa Gabrielei 
Firea. Iar daca asa stau lucrurile, de ce sa se elimine pana si posibilitatea constructie a unei linii de tramvai care sa 
tranziteze pasajul de pe strada Doamna Ghica? PMB n-a mai spus. 
Ziare.com a solicitat in scris PMB informatii cu privire la aceste aspecte. Pe masura ca institutia ne pune la 
dispozitie raspunsurile, vom reveni cu amanunte. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Semnal de ALARMĂ pentru români: 'Vine o criză extrem de puternică'/ Care este 'şansa României de a nu 
intra în colaps economic' 
În cel mult un an, România va fi lovită de o criză economică puternică, susţine preşedintele Coaliţiei Naţionale 
pentru Modernizarea României (CNMR), Alexandru Cumpănaşu, care se bazează pe analizeze experţilor din 
organizaţia pe care o conduce. Potrivit preşedintelui CNMR, şansa României de a nu intra în colaps sunt fondurile 
europene. 
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CNMR este o organizaţie care include numeroase sindicate, patronate, univeristăţi, persoane publice şi alţi 
reprezentanţi ai societăţii civile şi ai mediului de afaceri. 
Alexandru Cumpănaşu a comentat, într-un interviu pentru STIRIPESURSE.RO, numirea în funcţia de consilier al 
premierului şi demiterea după doar o săptămână, în urma unor declaraţii controversate, a lui Remus Borza, 
vicepreşedinte CNMR. 
"Remus a fost aşa el însuşi. El este el şi îl acceptăm pentru că este un om care spune ce gândeşte şi argumentează. 
Nu cred că a făcut bine vorbind în numele premierului. E singura observaţie pe care pot să i-o fac. Prim-ministrul 
este cel care critică şi anunţă măsuri. Partea de comunicare publică nu o fac consilierii. O mai făcea Vâlcov şi e de 
tristă amintire partea asta. Dar ceea ce a spus Remus Borza este cât se poate de adevărat. Ne aşteaptă dezastru", 
a afirmat Cumpănaşu. 
Liderul CNMR explică faptul că o criză economică este iminentă, însă politicienii, la fel ca în 2009, nu doresc să 
recunoască acest lucru, pentru a nu pierde voturi. 
"Ceea ce mă uimeşte pe mine la toţi politicienii este cât de neinformaţi sunt sau cât de populişti. Nimeni nu vrea 
să recunoască ceea ce urmează. Din păcate, în Europa, în SUA va veni o criză poate mai puternică decât cea din 
2009. Astăzi, fluxul de lichidităţi în mediul privat nu întârzie cu 30 de zile, cum era înainte, ci se află la un ciclu de 
90 de zile. Vă spune un om care are în spate nu numai Camera de Comerţ, dar patronate, IMM-uri. Oamenii ăştia 
îmi spun un singur lucru: plăţile de la privat către privat se fac la termene extrem de mari. De ce credeţi că se 
întâmplă acest lucru? Pentru că această bulă în care ne-a băgat Dragnea şi gaşca din jurul lui, de a ne da impresia 
unei fantezii extraordinare, cu creştere economică, va produce la un moment o situaţia ca în 2010 - după ce a 
câştigat Băsescu al doilea mandat, a venit criza. Acum suntem în aceeaşi paradigmă. Nimeni nu vrea să spună 
adevărul ca să nu supere poporul. Vine o criză extrem de puternică şi România nu are o economie suficient de 
puternică. Într-un an de acum încolo, eu aş vrea să mă înşel, România se va împrumuta din nou la FNI, cu costuri 
drastice, va face eforturi uriaşe să păstreze creşterile de salarii din administraţie. În acest moment, creşterea de 
salrii din administraţie este una aberantă. România nu va mai avea bani să plătească aceaste salarii din 
decembrie. Asta că spun pentru că ştiu de la toţi cei care se află în spatele CNMR. Nu există astăzi o perspectivă a 
dezvoltării economice. Creşterea economică se bazează pe consum, care provine din mărirea de salarii. Astăzi 
sunt ministere care nu ştiu dacă vor da oamenii afară sau dacă vor exista, pentru că nu mai sunt bani. Vin predicţii 
extrem de proaste pentru România, cu slabe şanse de scădere a inflaţiei, cu o creştere a euro, cu un aparat de stat 
sufocat, cu mişcări sociale importante. Până la prezidenţiale, toţi vor cânta hora unirii", afirmă Alexandru 
Cumpănaşu. 
CNMR este o organizaţie care îi reprezintă pe 70% dintre beneficiarii de fonduri europene din România. Din 
această postură, preşedintele Coaliţiei susţine că fondurile europene sunt singura şansă a României. 
"Şansa României de a nu intra în colaps economic este ca tot ce înseamnă fonduri structurale şi de coeziune să 
meargă pe o creştere a absorbţiei. Avem şanse să vină bani în ţară, aşa cum a fost în timpul Guvernului Ponta, 
care a reuşit să nu intre în colaps datorită banilor veniţi de la UE. Singurele care pot să facă o absobţie eficientă 
sunt administraţiile publice. Toate ministerele sunt pline de frâne. Eu nu pot să dau vina decât pe neghiobia şi pe 
tupeul celor care ar trebui să mişte rotiţele. Sunt oameni din autorităţile de management, sunt oameni din 
autorităţile centrale şi locale, sunt şmecherii care încă pun tălpi la absorbţia fondurilor pe partea economică. Din 
punctul meu de vedere, acolo trebuie să dai şpagă. Atunci când am avut probe am trimis la DNA. Veţi vedea 
această Coaliţie călare pe tot ce înseamnă responsabili pe fonduri. Avem mari probleme cu blocajele din 
instituţiile statului. Acolo trebuie să umblăm noi şi vom umbla", a mai declarat Alexandru Cumpănaşu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Un raport al CE arata ca in Romania exista inca pericolul unei epidemii de pesta porcina. Autoritatile nu iau 
masuri preventive, industria autohtona moare, importurile triumfa 
Dupa un an de la izbucnirea epidemiei de pesta porcina africana (PPA), in Romania, specialistii Comisiei Europene 
scriu negru pe alb: in ciuda recomandarilor Bruxelles-ului, autoritatile noastre n-au facut nici pe departe tot ce ar 
fi trebui ca sa combata rapandirea bolii. Asa se face ca pesta s-a extins necontrolat, in buna parte din tara, si a 
provocat deja pagube uriase. Din pacate, lupta cu boala n-a fost castigata nici pana astazi si exista riscul sa avem 
in continuare mult de pierdut din cauza ei. 
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Primele 2 focare de pesta africana din Romania - aparute inca din iulie 2017, la Satu Mare - au fost lichidate rapid, 
de autoritati. 
Dupa aproape un an - adica in luna iunie 2018 - boala a reizbucnit, insa. Initial s-au depistat doar alti cativa porci 
bolnavi in gospodarii din Satu Mare si din Tulcea. Dar cum lucrurile pareau atunci sa stea la fel ca in 2017 - cand 
pesta africana fusese usor de eradicat - nimeni nu s-a alarmat. 
Din pacate, din acel moment, autoritatile au scapat lucrurile de sub control. In numai cateva saptamani, boala 
ajunsese deja in sute de gospodarii. Ba mai mult, a patruns chiar si in cel mai mare complex de porci din Tulcea, 
unde 48.000 de animale au fost ucise, ulterior, pentru a impiedica raspandirea si mai agresiva a pestei. 
S-au infiintat echipe de ucidere, care sa mearga prin ferme si prin curtile oamenilor si sa omoare animale bolnave 
si sanatoase deopotriva, pentru a pune capat epidemiei de pesta. Asa cum Ziare.com va relatat pe larg, 
insa, multe dintre actiuni au fost facute pompieristic, fara cap, sau chiar cu incalcarea procedurilor impuse de 
ANSVSA. 
Una peste alta - pe fondul balbaielii autoritatilor - pana in iulie boala incepuse se se raspandeasca prin tara, iar 
numarul focarelor ajunsese la 440. In august erau deja 781 de focare, iar in septembrie, numarul lor crescuse din 
nou, la 952. Deja unele echipe de ucidere obosisera si aruncau porcii morti in gropi netapetate cu folie, incalcand 
procedurile obligatorii de lucru. 
Pana la finele lui 2018, Romania - desi isi omorase peste 360.000 de porci - ajunsese statul membru UE in care 
pesta africana facea cele mai mari pagube. Boala deja afectase 303 localitati din 19 judete, iar zonele libere de 
pesta aproape ca se puteau numara pe degete! 
In conditiile in care se vedea cu ochiul liber ca autoritatile erau mai preocupate cu cautarea scuzelor decat cu 
stapanirea epidemiei, oamenii au inceput sa se intrebe daca, pana la urma, Comisia Europeana (CE) va mai 
accepta sau nu sa dea bani pentru despagubirea celor ramasi fara porci, din cauza pestei. 
In cele din urma, UE a acceptat sa plateasca, in ciuda faptului ca specialistii sai descoperisera deja ca autoritatile 
romane nici n-au prevenit si nici n-au combatut eficient boala, asa cum li se recomandase. 
Ce nereguli au descoperit expertii europeni in combaterea pestei, in Romania 
Romania participa de mai multi ani la un program european de prevenire si combatere a pestei africane. In acest 
context, tara noastra a primit bani europeni pentru a lua masurile necesare prevenirii unei epidemii. 
Ca sa se asigure ca banii sunt cheltuiti cu folos, Comisia Europeana trimite anual in tara noastra, in control, experti 
din cadrul DG Sante. Inca din 2016 si 2017, raportele specialistilor europeni aratau ca e nevoie de o mai buna 
supraveghere a mistretilor si de o evidenta a porcilor din gosposariile oamenilor. In caz contrar, pesta risca sa ne 
ia prin suprindere! 
In permanenta, ANSVSA a dat asigurari ca se fac toate eforturile pentru respectarea recomandarilor Comisiei 
Europene. Cel mai recent raport al DG Sante - intocmit dupa controlul din octombrie 2018 - arata, insa, clar ca 
problemele nu s-au rezolvat, de fapt. 
In plus - specialistii europeni au concluzionat ca normele de lupta cu pesta impuse in Romania 
indeplinesc "cerintele minime" ale UE si corespund "in linii mari" exigentelor comunitare. 
Iata doar cateva dintre problemele sesizate de DG Sante, in timpul celui mai recent control: 
1. Circulatia porcilor domestici nu poate fi urmarita. ANSVSA n-a luat masurile impuse de CE 
Dintre porcii domestici, aceia din gospodarii risca sa contracteze cel mai repede pesta africana si sa o 
raspandeasca. Din acest motiv, atat starea, cat si transportul si sacrificarea acestor animale ar trebui atent 
supravegheate. Din pacate, autoritatile noastre nu fac asa cum ar trebui acest lucru, sustin specialistii europeni. 
In acest sens, in cel mai recent raport al DG Sante se arata ca, desi europenii ne recomanda de ani buni sa 
imbunatatim acest control, nu o facem. 
" Autoritatile veterinare nu au identificat, in niciunul dintre cazuri (de anchete epidemologice efectuate in 
gospodarii si examinate ulterior de DG Sante -n.red.), circulatia persoanelor, a vehiculelor, a porcilor, a carcaselor, 
a materialului seminal, a carnii si a altor materiale care ar fi putut sa poarte virusul in sau din exploatatiile 
respective, ceea ce nu este in conformitate cu cerinta prevazuta la articolul 8 din Directiva 2002/60/CE a 
Consiliului. (...) 
Autoritatile veterinare nu au intreprins actiuni adecvate pentru a asigura aplicarea cerintelor juridice si nici pentru 
a aplica sanctiuni proportionale si disuasive in cazurile de nerespectare a cerintelor. (...) 
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Lipsa unor date fiabile privind localizarea si circulatia porcilor in sectorul necomercial inseamna ca deseori nu este 
posibila urmarirea pana la sursa a animalelor care ar fi putut sa fie purtatoare ale virusului PPA catre sau dinspre 
exploatatiile in care a aparut un focar de boala. (...) 
Aceasta inseamna, de asemenea, ca autoritatile veterinare nu pot aplica interdictia de expediere a porcilor vii 
provenind din zonele de pe teritoriul mentionat in partea III (zone cu pesta africana sau cu situatie epidemiologica 
incerta - n.red.) in cazul exploatatiilor necomerciale. 
Porcii vii si produsele derivate de la acestia care provin din exploatatii necomerciale situate in zonele stabilite in 
partea III (zone cu pesta africana sau cu situatie epidemiologica incerta - n.red.) (....) intra pe piata nationala. 
Acest lucru a permis ca boala sa se raspandeasca pe distante lungi in judete care anterior nu erau afectate de 
PPA", se mentioneaza in raportul citat. 
2. Fara controale pentru prevenirea raspandirii bolii la mistret 
Porcii mistreti sunt cei mai expusi la imbolnavirea de pesta si cei care - circuland pe spatii vaste - o pot transmite 
foarte usor animalelor domestice. In acest caz, in mod normal, starea mistretilor ar trebui si ea monitorizata cu 
atentie. 
La noi, ANSVSA si Ministerul Apelor si Padurilor le cer administratorilor fondurilor de vanatoare sa ia masuri care 
sa duca la depistarea pestei africane la mistreti. Iar cine chiar ia aceste masuri e recompensat. 
Cu toate astea, in raportul DG Sante se arata ca "nici autoritatile veterinare, nici autoritatile in domeniul vanatorii 
nu efectueaza controale oficiale la fata locului pentru a verifica daca si modul in care asociatiile de vanatoare 
aplica aceste cerinte de biosecuritate". 
Specialistii mai noteaza ca "lipsa controalelor oficiale la fata locului pune sub semnul intrebarii eficacitatea 
masurilor in practica". 
Ba mai mult, DG Sante a descoperit ca nici acolo unde s-au impus restrictii, acestea n-au fost intotdeauna 
respectate. Astfel, in 2018, un abator din zona cu pesta a livrat pe piata carne fara sa aiba aprobarea autoritatilor 
sanitare-veterinare. 
Pentru mai multe informatii, puteti citi integral raportul DG Sante intocmit in urma misiunii de control din luna 
octombrie 2018: 
Raportul DG Sante privind combaterea PPA in Romania, in 2018 
Medicii veterinari: Controalele de primavara din gospodarii ar fi fost de folos. Dar nu se mai fac. 
Pana in 2018, medicii veterinari concesionari controlau, in fiecare primvara, starea de sanatate a animalelor din 
gospodariile populatiei. Aceste actiuni aveau, printre altele, rol de recensamant si presupuneau inclusiv 
inregistrarea numarului de porci din gospodarie (necesare, dupa cum sustine raportul DG Sante). 
In 2018, insa - fara a da explicatii si refuzand dezbaterile cu medicii veterinari concesionari - ANSVSA a decis ca se 
vor face controale toamna, nu primavara. 
Colegiul Medicilor Veterinari a protestat si a atras atentia, in repetate randuri, ca niste controale riguroase de 
primavara ar fi ajutat la impiedicarea raspandirii pestei africane. 
Cu toate acestea - potrivit informatiilor transmise la solicitarea Ziare.com de presedintele Colegiului Medicilor 
Veterinari, dr. Viorel Andronie - ANSVSA n-a acceptat reluarea controalelor de primavara, in 2019. In prezent, 
medicii veterinari incearca sa obtina in instanta dreptul de a efectua din nou, contra cost, aceste controale, dar 
procesele se anunta de durata. 
In aceste conditii, este greu de spus cum isi actualizeaza si isi mentine la zi ANSVSA bazele de date cu porcii din 
gospodarii (dupa cum solicta Comisia Europeana). 
Ziare.com a solicitat in scris de la ANSVSA informatii cu privire la actualizarea acestei baze de date, dar si a 
masurile concrete pe care le-a luat in 2018 si 2019 pentru a se conforma recomandarilor formulate de DG Sante. 
Institutia are 30 de zile pentru a ne raspunde. La momentul in care ne va oferi informatiile, vi le vom comunica. 
Crescatorii de porci: Scad efectivele, cresc importurile. Masuri, ioc! 
Asociatia Producatorilor de Carne de Porc din Romania (APCPR) - din care fac parte marii intreprinzatori din 
bransa - transmite ca pagubele produse de pesta sunt mult mai mari decat cele facut publice. 
Mai exact - din cauza epidemiei - cantitatea de carne de porc livrata din fermele romanesti catre abatoare a 
scazut cu circa 100.000 de tone. De fapt, piata romaneasca a primit, pana la urma, aceasta cantitate de carne, dar 
din import. Una peste alta, strainii au vandut, in 2018, in Romania, cu 40% mai multa carne de porc decat in anul 
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precedent, informeaza APCPR. 
Iar in aceste conditii - a declarat pentru Ziare.com presedintele APCPR Ioan Ladosi - autoritatile ar trebui sa ia de 
urgenta masuri pentru a eradica pesta. 
"Sigur, se vorbeste mult despre despagubiri. Dar sa stiti ca, in cazul unui fermier, despagubirea nu acopera decat 
in proportie de 40% pierderea. 
Conteaza mult ce rol avea porcul care dispare din efectiv, din cauza pestei. Daca sunt ucise scroafele dintr-o ferma, 
spre exemplu, paguba este foarte mare. Se intampla exact ca intr-o fabrica in care distrugi strungurile. Cu ce sa 
mai produca...? Iar daca fermierul primeste, dupa o perioada, valoarea de piata a scroafei, nu inseamna ca n-a 
pierdut! 
Sigur, ANSVSA da despagubiri. Dar sa stabilim un lucru: scopul insititutiei nu este acesta! Rostul ei este sa 
opreasca epidemia si sa starpeasca boala, nu doar sa dea despagubiri. Iar alte institutii ar trebui sa o sprijine si, 
spre exemplu, sa opreasca masinile suspecte ca ar transporta carne sau animale vii cu incalcarea legii. 
Noi am tot sperat! Am facut adrese catre toti factorii de decizie. Si stiti unde am ajuns? Unde eram anul trecut, pe 
vremea asta! Dar ceva trebuie facut, altfel riscam sa avem din nou mari probleme din cauza bolii", a declarat Ioan 
Ladosi. 
Potrivit celei mai recente informari a ANSVSA, in utlima perioada au fost stinse mai multe focare de boala (cel 
putin temporar) . Dar pesta africana n-a fost nici pe departe eradicata. In acest moment, epidemia se manifesta in 
84 de localitati din 16 de judete. Mai sunt 397 de focare active, dintre care 10 in ferme. 
Ramane sa aflam cum vor respecta autoritatile romane recomandarile ferme primite de la Bruxelles si daca vor 
rausi, pana la urma, sa tina boala sub control, la mai bine de un an de cand aceasta a inceput ea sa faca ravagii 
prin tara. E de vazut si cata rabdadre va mai avea CE cu noi, vazand ca - desi finanteaza acordarea de despagubiri 
masive - autoritatile nu fac tot ce ar trebui pentru a combate raspandirea pestei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dacian Ciolos e principalul favorit la sefia grupului Renew Europe din Parlamentul European: Da, candidez! 
Dacian Ciolos a anuntat oficial ca si-a depus candidatura pentru pozitia de lider al noii grupari din Parlamentul 
European, Renew Europe (RE) - "Reinnoim Europa". 
Acesta si-a confirmat candidatura pentru publicatia Politico: "Da, candidez!". 
Conform sursei citate, Ciolos este principalul favorit dupa ce fostul ministru francez pentru Europa, Nathalie 
Loiseau, s-a retras din cursa. 
"Bineinteles, increderea cetatenilor vine cu o imensa responsabilitate. Ei se asteapta la o Europa diferita si mai 
buna. Se asteapta la rezultate concrete. Trebuie sa gestionam situatia protectiei sociale si trebuie sa facem 
cetatenii mai puternici in fata revolutiei digitale, de exemplu. Trebuie sa facem o treaba mai buna privind 
schimbarile climatice. Trebuie sa gasim o solutie pentru migratie, pentru ca eforturile sa fie intelese mai bine. 
Trebuie sa oferim de asemenea putere mediului de afaceri si start-up-urilor", a precizat Ciolos pentru Politico. 
"In mandatul meu, sunt pregatit sa imi dedic toata energia si eforturile pentru a face ca acest grup si aceasta noua 
abordare privind politica sa functioneze si sa aduca rezultate concrete pentru cetateni", a adaugat acesta. 
Din Renew Europe fac parte membrii ALDE, La Republique En Marche (partidul presedintelui francez Emmanuel 
Macron), alianta USR-PLUS, precum si altii. Partidul lui Macron a informat ca a dorit sa evite cuvantul "liberal" 
pentru ca este folosit des in Franta cu sens negativ ca o reprezentare a ultra-capitalismului "fara suflet". 
Gruparea are in total de 110 locuri in noul parlament, cu 41 mai multe decat vechiul grup ALDE, in mare parte 
datorita partidului lui Macron precum si Liberal Democratilor din Marea Britanie. Delegatia franceza este cea mai 
numeroasa din noul grup. 
(Sursa: NEWS.RO) 
 

 Vlad Plahotniuc, primul mesaj după plecarea din Republica Moldova: Am nevoie de o pauză, dar nu pentru a 
mă odihni. Moldova nu este o ţară sigură 
Preşedintele Partidului Democrat din Republica Moldova, Vlad Plahotniuc, a anunţat luni, într-un mesaj postat pe 
Facebook, că decizia de a se retrage de la guvernare reprezintă o nouă etapă pentru PDM, urmând să formeze o 
opoziţie activă în timp ce se află în exil. 
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Liderul politic a adăugat în mesaj că are nevoie de o pauză pentru a lucra la mai multe planuri, cel mai important 
fiind acela de a "readuce stabilitatea în Moldova şi liniştea de care cetăţenii au nevoie" 
"În acelaşi timp, am nevoie de timp pentru a-mi securiza familia, după ce a trecut prin momente grele, inclusiv 
după o tentativă de răpire eşuată a mea, care a avut loc anul trecut, când mă aflam într-o vizită peste hotare. 
Copiii mei sunt speriaţi, familia mea este speriată şi nu se simte în siguranţă nicăieri. Familia mea are nevoie mai 
mult ca oricând să fiu lângă ea şi eu voi sta cât este necesar, pentru ca să treacă cu bine peste aceste momente şi 
să se simtă în siguranţă. Este dreptul meu să iau toate măsurile pentru a mă proteja şi a-mi proteja familia sau 
oamenii apropiaţi, aşa cum cred că e mai bine pentru ei. În această perioadă, Moldova nu este o ţară sigură, iar 
asta nu din cauza posibilelor dosare inventate de oponenţi, dar din cauza unora care îşi doresc să o preia cu 
forţa", a declarat Plahotniuc. 
"Până voi reveni acasă, am discutat în aceste zile cu colegii ce trebuie făcut pentru ca Partidul Democrat să 
activeze cât mai eficient mai departe. Am stabilit că vom face o opoziţie activă şi nu vom permite preluarea 
Republicii Moldova de către grupări de interese din afara ţării. Moldovenii trebuie conduşi din interiorul ţării, nu 
din afara ei, Moldova trebuie să rămână liberă şi independentă, nu să devină anexa unei alte ţări sau teritoriul, pe 
care vreun stat îşi face jocurile şi ne umileşte cetăţenii", a adăugat acesta. 
Vlad Plahotniuc a părăsit ţara pentru câteva zile pentru a-şi întâlni familia, a anunţat duminică formaţiunea prin 
intermediul unui comunicat. Biroul de presă al PDM nu a specificat în ce ţară a plecat Plahotniuc, însă Unimedia 
notează că acesta are doi copii care locuiesc în Elveţia, unde liderul PDM deţine şi o vilă, pe malul lacului Geneva. 
PDM a anunţat vineri după-amiază retragerea de la guvernare, în contextul crizei politice de la Chişinău, însă 
Plahotniuc susţine că decizia a fost luată încă de marţi, urmând să fie implementată prin dialog cu celelalte 
formaţiuni politice, însă restul partidelor au refuzat să poarte discuţii. 
"Decizia Partidului Democrat de a se retrage de la guvernare a fost luată încă de marţi, însă am dorit să o 
implementăm prin dialog cu celelalte partide şi într-un mod legitim. Am stat până vineri să aşteptăm aceste 
discuţii, dar partidele au refuzat dialogul. În aceste condiţii, a trebuit să luăm o decizie, care să nu adâncească şi 
mai tare criza", a mai afirmat politicianul. 
"Alternanţa la putere este un proces firesc şi necesar într-o democraţie. Partidul Democrat o acceptă şi o va 
respecta, am demonstrat că nu ne ţinem de putere. Ne-am fi dorit însă ca acest lucru să se întâmple democratic şi 
nu prin încălcări ale legii, prin crearea unor precedente, care vor afecta grav Moldova pe termen lung. Noi ne-am 
fi dorit ca, în locul nostru, la guvernare să vină alţi politicieni, care să acţioneze la fel de independent cum a făcut-
o PDM, nu nişte marionete ale unor forţe străine. Dar despre aceste lucruri vom avea timp să discutăm, voi 
deschide mai târziu anumite paranteze, acum lucrurile sunt prea fierbinţi încă şi raţiunea nu este neapărat 
prezentă", a adăugat acesta. 
Liderul PDM informează că a luat în considerare şi retragerea din politică, însă acest lucru i-ar afecta partidul şi l-
ar putea face vulnerabil, iar deputaţii ar putea fi "presaţi să treacă la un anumit partid, care să-şi facă singur 
majoritatea parlamentară şi să preia Moldova". 
"Moldova nu mai este un loc sigur pentru mine, dar nu sunt omul care să trăiască în frică, voi merge înainte şi voi 
da dovadă de patriotism în continuare, voi lupta de oriunde, pentru ca ţara mea să iasă de sub ocupaţia altor state 
şi moldovenii să trăiască liberi în ţara lor (...) Faptul că eu nu mă mai simt sigur în ţara mea este una, eu sunt doar 
un om, dar faptul ca moldovenii trăiesc aceste momente de nelinişte şi instabilitate, faptul că siguranţa lor este în 
pericol, că statul lor a devenit atât de fragil în câteva zile, că se uită la televizor şi văd că oameni din afara ţării vin 
şi stabilesc cine cu cine trebuie să se alieze ca să conducă ţara este un lucru foarte grav şi periculos pentru 
independenţa Republicii Moldova şi viitorul ei", scrie Plahotniuc. 
"Mesajul pe care vreau să îl transmit cetăţenilor este ca sunt pe baricade, voi reveni în ţară cât mai curând, 
imediat ce familia îmi va fi în siguranţă şi eu voi fi în siguranţă, voi munci pentru ca Republica Moldova să redevină 
o ţară stabilă şi ca oamenii să trăiască în linişte şi pace", a concluzionat liderul PDM. 
Decizia a fost luată pe fondul presiunilor exercitate de Uniunea Europeană, Statele Unite şi Rusia, care au anunţat 
recunoaşterea Guvernului condus de Maia Sandu, alcătuit prin susţinerea Partidului Socialist (PSM) şi a alianţei 
ACUM, formată de Partidul Acţiune şi Solidaritate şi Platforma Demnitate şi Adevăr. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Consiliul UE exprimă preocupare privind riscurile de securitate din zona Mării Negre 
Consiliul Uniunii Europene a exprimat preocupare, luni, în legătură cu provocările de securitate din regiunea Mării 
Negre, cerând respectarea legislaţiei internaţionale şi reiterând că Bruxellesul nu recunoaşte anexarea ilegală a 
regiunii ucrainene Crimeea de către Rusia. 
"Consiliul UE reafirmă angajamentul pe termen lung de stimulare a prosperităţii, stabilităţii şi flexibilităţii în zona 
Mării Negre. Evidenţiază importanţa strategică din ce în ce mai mare a Mării Negre pentru Uniunea Europeană şi 
pledează pentru intensificarea implicării UE în cooperarea regională, pe baza iniţiativei Sinergia Mării Negre. În 
mod special, este evidenţiată importanţa utilizării noilor oportunităţi pentru dezvoltare economică, flexibilitate şi 
conectivitate în regiune şi dincolo de aceasta", anunţă instituţia, după adoptarea concluziilor privind 
angajamentul de cooperare în zona Mării Negre. 
"Consiliul UE rămâne preocupat de provocările de securitate din zona Mării Negre. În acest context, Consiliul UE 
reiterează că respectarea legislaţiei internaţionale, inclusiv a principiilor independenţei, suveranităţii şi 
intergrităţii teritoriale, a Convenţiei ONU privind Dreptul maritim, inclusiv a libertăţii de navigaţie, precum şi a 
deciziilor UE şi a politicii de nerecunoaştere a anexării ilegale a Crimeei sunt fundamentale pentru abordarea UE 
în materie de securitate regională în zona Mării Negre", subliniază instituţia. 
(Sursa: Mediafax) 
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